
 
Protokół nr XXVII/2016 

XXVII Sesji kadencji Rady Powiatu w Białogardzie 

w dniu 28 października 2016 r., w godz. 10
00

 – 16
00

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 
  

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła otworzył posiedzenie Rady Powiatu  

w Białogardzie, po powitaniu radnych, oświadczył, iż zgodnie z listą obecności, aktualnie  

w Sesji uczestniczy 16 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego  

17 radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał 

(załącznik nr 1, 2 i 3).  

 

 W chwili obecnej odbyła się uroczystość wręczenia nagrody Starosty dla reprezentanta 

Klubu Biegacza „Dziesiątka” z Białogardu Roberta Górzyńskiego, który w tym roku 

zdobył Mistrzostwo Polski w biegu na 2000 metrów.  

 

Rada Powiatu w Białogardzie realizowała następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Sesji, w tym: 

- stwierdzenie quorum, 

- przyjęcie protokołu z  XXVI Sesji Rady Powiatu w Białogardzie. 

2. Sprawozdanie Zarządu Powiatu w Białogardzie z realizacji zadań oświatowych za rok 

szkolny 2015/2016 ze szczególnym uwzględnieniem wyników egzaminu maturalnego 

w poszczególnych szkołach. 

3. Informacja dyrektorów szkół prowadzonych przez Powiat Białogardzki w zakresie 

kierunków kształcenia na nowy rok szkolny 2016/2017. 

Prezentacja osiągnięć szkolnych za rok szkolny 2015/2016. 

4. Informacja Starosty Białogardzkiego o wynikach przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych członków zarządów powiatu, sekretarza powiatu, skarbnika 

powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych powiatu oraz osób wydających 

decyzje administracyjne w imieniu Starosty za 2015 rok. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady w Białogardzie o wynikach przeprowadzonej 

analizy oświadczeń majątkowych radnych za 2015 rok. 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

a) przyjęcia „Strategii Rozwoju Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025”, 

b) podjęcia przez Powiat Białogardzki współdziałania z innymi jednostkami 

samorządu terytorialnego w celu realizacji zadania „Nowoczesna szkoła, 

nowoczesna edukacja – kompleksowy program wsparcia szkół i placówek 

oświatowych z terenu powiatu białogardzkiego”, w którym funkcje lidera pełnić 

będzie Miasto Białogard, 

c) wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Straży Rybackiej „Dorzecza Parsęty” 

przez Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty z siedzibą w Karlinie oraz ustalenia 

jej regulaminu, 

d) informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Białogardzkiego za pierwsze 

półrocze 2016 roku, 

e) informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Białogardzkiego za pierwsze półrocze 2016 roku, 

f) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2016, 
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g) zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 

– 2025. 

7. Informacja Przewodniczącego Zarządu Powiatu o działalności Zarządu Powiatu  

w Białogardzie w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

9. Zamknięcie Sesji. 
 

 

● Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła zapytał radnych o uwagi do 

protokołu z XXVI Sesji z dnia 30 września 2016 roku. Przypomniał, że z treścią w/w 

protokołu można było zapoznać się w Biurze Rady Powiatu. Poinformował, że zgodnie z § 37 

Statutu Powiatu Białogardzkiego do treści protokołu nie wpłynęły żadne uwagi na piśmie.  

W związku z powyższym poddał pod głosowanie w/w protokół. 

 

Radni Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag i głosami za – 15 głosów, przeciw – 

0 głosów, wstrzymujący – 1 głos przyjęli protokół z XXVI Sesji z dnia 30 września 2016 

roku.  
 

 

Ad.2 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i Promocji – Ewa Popławska zapoznała 

radnych z sprawozdaniem Zarządu Powiatu w Białogardzie z realizacji zadań oświatowych za 

rok szkolny 2015/2016 ze szczególnym uwzględnieniem wyników egzaminu maturalnego w 

poszczególnych szkołach, co przedstawia załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Radny – Jan Połuboczko oświadczył, że na dzisiejszej sesji zabrakło punktu w którym radni 

mogliby uroczyście pożegnać wieloletnią dyrektor Liceum Ogólnokształcącego w 

Białogardzie Panią Alicję Flis, która przeszła na emeryturę. Rady oświadczył, że ma nadzieję, 

że było to tylko przeoczenie i na następnej sesji taka uroczystość się odbędzie.  

 

W chwili obecnej na posiedzenie przybył radny Marek Anusz. W sesji uczestniczy 17 radnych.  

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że Pani Alicja Flis została pożegnana 

w sposób należyty na uroczystości szkolnej przez grono pedagogiczne i uczniów.  Po  

wakacjach Pani dyrektor poszła na długotrwałe zwolnienie lekarskie i z tego też względu nie 

było możliwości zaproszenia jej na posiedzenie sesji. Dodał, że w tej sprawie spotka się z 

Panią Alicją Flis i jeśli będzie oczekiwała takiego pożegnania na forum Rady i to oczywiście 

taka uroczystość zostanie zorganizowana.  

Radny – Jan Połuboczko przypomniał, że podczas uroczystości szkolnej – o której mówił 

przedmówca – starosty nie było i powiat reprezentowała Pani Naczelnik Wydziału Edukacji, 

Kultury, Turystyki i Promocji Ewa Popławska. Zdaniem radnego inicjatywa takiej 

uroczystości na sesji powinna wyjść od Starosty tym bardziej, że na poprzednim posiedzeniu 

Sesji Starosta przedstawiał nowego dyrektora Liceum Ogólnokształcącego w Białogardzie 

Pana Daniela Glinka.  

Radny – Andrzej Siwek  zapytał panią Naczelnik oraz Starostę cyt.: „jakie macie pomysły, 

żeby tę oświatę w powiecie zmienić (…) postawić na nogi, dźwignąć do góry.” 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i Promocji – Ewa Popławska odniosła się 

do wyników egzaminów maturalnych  (województwo zachodniopomorskie miało w tej 

kwestii ostatnie miejsce w kraju). Oświadczyła, że na ten stan rzeczy miało wpływ wiele 

czynników. Stwierdziła, że niestety co parę lat przeprowadzana jest reforma oświatowa, co 

odbija się na żywym materiale jakim jest szkoła i uczeń. Dodała, że szkoły ponadgimnazjalne 
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to ostatni etap edukacji więc należy spojrzeć jacy uczniowie przychodzą do naszych szkół, 

jakie ci uczniowie osiągają wyniki w szkole podstawowej i gimnazjach. Zdaniem pani 

naczelnik dyskusja na ten temat powinna odbyć się w szerszym gronie – przedstawiciele 

wszystkich samorządów wchodzących w skład powiatu.  

Radny – Andrzej Siwek oświadczył, że chciałby usłyszeć od Pani Naczelnik i Zarządu 

Powiatu informację o konkretnych działaniach w tym temacie.  Radny zapytał dlaczego nasi 

uczniowie wybierają szkoły w Koszalinie i w Kołobrzegu. 

Naczelnik – Ewa Popławska oświadczyła, że oferta edukacyjna naszych szkół jest bardzo 

duża. Niestety mentalność rodziców i młodzieży jest taka, że wolą uczyć się w szkołach poza 

Białogardem.  

Radny – Bogusław Stanczewski oświadczył, że jego zdaniem sztuka kształcenia polega na 

przyroście wiedzy i umiejętności danego ucznia. Zdaniem radnego nasz powiat ma dobre 

szkoły ponadgimnazjalne, ponieważ wiemy jaka młodzież gimnazjalna przychodzi do 

naszych szkół – z ostatniego miejsca w województwie. Okazuje się, że młodzież zdaje maturę 

w naszych szkołach na poziomie średniej wojewódzkiej i krajowej, czyli uczniowie w 

naszych szkołach czynią postępy. Stwierdził, że należałoby zdiagnozować problem dlaczego 

uczniowie kończący gimnazja w naszym powiecie wybierają szkoły spoza naszego powiatu. 

Oświadczył, że należy uczynić wszystko, aby ten proces odwrócić. Zarząd Powiatu podjął 

działania mające na celu odtworzenie szkolnictwa zawodowego – w tym celu inwestuje 

środki w modernizacje Centrum Kształcenia Praktycznego w Białogardzie.  

Radny – Wojciech Potrzebowski stwierdził, że dzisiejszym zadaniem ucznia jest zdanie 

matury na takim poziomie, aby mógł dostać się na wybrane studia. Młodzież obecnie nie uczy 

się ze wszystkich przedmiotów, tylko z tych które będzie zdawał na maturze. Dodał, że to w 

dużej mierze rodzice decydują do jakiej szkoły będzie uczęszczało jego dziecko.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda odniósł się m.in. do wypowiedzi radnego Andrzeja 

Siwka. Niestety w całym kraju szkolnictwo odczuwa niż demograficzny, a także fakt, że gro 

osób wyjeżdża za granicę.  Powiat Białogardzki mimo różnych problemów stara się utrzymać 

tę sieć szkół, którą udało się stworzyć. Wszystkie obiekty szkolne zostały poddane termo 

modernizacji. Zadbano również o zaplecze sportowe. Nie można również zapominać, że część 

uczniów wybiera szkolnictwo niepubliczne. Władze powiatu organizowały spotkania 

dyrektorów gimnazjów z dyrektorami szkół ponadgimnazjalnych, które miało na celu 

promocję naszych szkół. W ramach Rady Gospodarczej Miasta Białogard prowadzone są 

rozmowy z przedsiębiorcami odnośnie ich oczekiwań co do kształcenia uczniów, którzy w 

przyszłości mogą stać się ich pracownikami. Oświadczył, że wszystkim nam powinno 

zależeć, aby obraz szkół naszego powiatu był jak najlepszy.  

Radny – Adam Kołacki oświadczył, że podziela opinię, iż obarczanie winą za wyniki matur 

tylko szkoły i nauczycieli jest krzywdzące. Znaczący udział w tym procesie mają uczniowie 

oraz ich rodzice. Poinformował, że jego dwie córki podjęły naukę poza Białogardem, ze 

względu na wysoki poziom zdawalności matur w tych szkołach. Oświadczył, że ma nadzieję, 

że wraz z nowym dyrektorem Liceum Ogólnokształcącego w Białogardzie wzrośnie poziom 

nauki w tej szkole. Zaproponował wprowadzenie egzaminów wstępnych do tej szkoły, jeśli 

nie do wszystkich to może chociaż do jednej klasy.   

Radny – Jan Połuboczko zapytał starostę jak przewiduje poniesienie atrakcyjności Zespołu 

Szkół Ponadgimnazjalnych w Tychowie; czy np. poprzez budowę hali sportowej. Zapytał 

jakie środki finansowe Zarząd Powiatu przewiduje przeznaczyć na ten cel.   

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda oświadczył, że są plany budowy hali sportowej przy 

ZSP w Tychowie jednak na razie zostały one odsunięte w czasie. Dodał, że będzie szukał 

możliwości pozyskania środków zewnętrznych na ten cel.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto odnośnie wyników matur poinformował, że w 

tym roku w szkołach ponadgimnazjalnych zorganizowało dodatkowe, bezpłatne zajęcia dla 
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osób które miały poprawki z matematyki. Na 50 osób, które miało poprawki z dodatkowych 

zajęć skorzystało tylko 6 osób. Odnośnie wzmocnienia atrakcyjności szkół 

ponadgimnazjalnych poinformował, że powiat złożył wnioski o środki zewnętrzne w ramach 

działania Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. Pozyskane środki zostaną przeznaczone 

na dodatkowe zajęcia i wyposażenie. Zarząd Powiatu podejmuje również rozmowy odnośnie 

siatki transportu do naszych szkół oraz odbudowania internatu w Białogardzie. Odnosząc się 

wyników egzaminu maturalnego poinformował, że statystki podane przez Okręgową Komisję 

Egzaminacyjną zawierają również wyniki szkół niepublicznych  

Radny – Marek Anusz podziękował za uratowane szkoły w Tychowie, ale stwierdził, że 

niestety nie udało się uratować szkoły w Karlinie. Przypomniał, że Powiat Białogardzki 

planował utworzenie w tej szkole Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii na co mieszkańcy 

Karlina się nie wyrazili zgody. Radny pochwalił władze Karlina za to, że cyt.: „potrafiły 

zrobić to, że utworzono szkołę, liceum w Karlinie”.   

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda przypomniał radnemu, że nie zlikwidowano szkoły w 

Karlinie tylko przekazano prowadzenie tej szkoły samorządowi Karlina. Oświadczył, że 

pomimo bardzo dobrej bazy lokalowej, dobrej oferty nabór rokrocznie do tej szkoły był coraz 

mniejszy. W tej sytuacji Powiat Białogardzki szukał rozwiązania na zagospodarowanie części 

budynku tej szkoły poprzez utworzenie Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii dla dziewcząt 

(szkoła z internatem). Niestety pomysł ten nie uzyskał akceptacji społeczności Karlina. 

Wówczas Powiat Białogardzki zaproponował gminie Karlino przejęcie prowadzenia szkoły. 

Gmina Karlina wyraziła zgodę na taką propozycje i odkupiła budynek szkoły.  

Radny – Adam Kołacki zapytał panią naczelnik jakie są kryteria przyjęcia do szkół 

ponadgimnazjalnych na terenie naszego powiatu.  

Naczelnik – Ewa Popławska poinformował, że dyrektorzy poszczególnych szkół sami 

ustalają zasady rekrutacji. Dodał, że o szczegółowe informacje należy pytać dyrektorów 

poszczególnych szkół.  

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z sprawozdaniem Zarządu Powiatu w 

Białogardzie z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2015/2016 ze szczególnym 

uwzględnieniem wyników egzaminu maturalnego w poszczególnych szkołach. 

 

W chwili obecnej Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła ogłosił przerwę w 

obradach XXVII Sesji Rady Powiatu. Przerwa trwała od godziny 11
03

do godziny 11
17

. 

 

Obecnie w posiedzeniu Sesji uczestniczy 16 radnych. 

 

 

Ad.3 

Obecnie dyrektorzy poszczególnych szkół ponadgimnazjalnych przedstawili informację 

dotyczącą kierunków kształcenia na nowy rok szkolny 2016/2017. 

 

● Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Tychowie – Józef Grabarczyk 

przedstawił informację dotyczącą kierunków kształcenia na nowy rok szkolny 2016/2017, co 

przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Radny – Rajmund Wasiak zapytał dlaczego tak mało osób kończących szkoły przystępuje 

do egzaminu maturalnego.  

Dyrektor – Józef Grabarczyk poinformował, że szkołę rozpoczęło 70 uczniów, a skończyło 

ją 32 uczniów (31 przystąpiło do matury). Część uczniów nie przystępuje do egzaminu 

mówiąc, że nie potrzebuje matury, a część wyjeżdża zagranicę. Uczniowie ci nie są również 

zainteresowani uczęszczaniem na zajęcia dodatkowe organizowane przez szkołę przed 
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maturą.  

Radny – Rajmund Wasiak zapytał ile oddziałów liczy szkoła i  po ilu uczniów jest  średnio 

w klasach. 

Dyrektor – Józef Grabarczyk poinformował, że w szkole uczy się 160 uczniów – sześć 

oddziałów po 26 uczniów.  

Radny – Adam Kołacki oświadczył, że jest pod ogromnym wrażeniem odnośnie zajęć 

dodatkowych kierowanych szczególnie do tych uczniów, którzy wybrali tzw. klasy 

mundurowe. Zapytał dyrektora czy ma wiedzę jaka liczba tegorocznych maturzystów dostała 

się na studia wyższe, czy też do pracy w służbach mundurowych.  

Dyrektor – Józef Grabarczyk poinformował, że w tym roku wyniki matur były najgorsze od 

kilku lat. Stwierdził, że gro uczniów już w trakcie matur wyjechała za granicę. Oświadczył, że 

takie zjawisko było po raz pierwszy. Część uczniów w klasach maturalnych odchodzi do 

szkół niepublicznych. Poinformował, że zakłada, że 100 % uczniów, którzy podejmują naukę 

w klasach mundurowych swoją przyszłość wiąże właśnie z tymi służbami. W trakcie nauki 

okazuje się często, że nie tego oczekiwali i praca w tych służbach nie należy do łatwych.   

Radny – Bogusław Stanczewski zapytał ilu nauczycieli ma zmniejszony etat w związku z 

mniejszą liczbą uczniów.  

Dyrektor – Józef Grabarczyk poinformował, że na dwudziestu pięciu nauczycieli siedmiu 

pracuje na pełnym etacie. Pozostali pracują na 15/18 lub 17/18 etatu. Dodał, że dwóch 

nauczycieli przybywa na urlopie na podratowanie zdrowia.  

Radny – Adam Kołacki przypomniał dyrektorowi, że zadał pytanie dotyczące losów 

absolwentów szkoły.  

Dyrektor – Józef Grabarczyk poinformował, że co roku szkoła stara się pozyskać informację 

na ten temat. Informacja ta jest później analizowana przez radą pedagogiczną szkoły. 

Oświadczył, że różnie to bywa. Poinformował, że był rok, kiedy na 23 osoby, które 

ukończyły szkołę 22 podjęły pracę w służbach mundurowych. Oświadczył, że nie było takiej 

klasy, aby mniej niż 1/3 uczniów nie podjęła by nauki lub pracy w służbach.  

Radny – Adam Kołacki poprosił dyrektora o przesłanie takiej analizy. 

Dyrektor – Józef Grabarczyk poinformował, że prześle informację radnemu. 

Radny – Wojciech Potrzebowski stwierdził, że jego zdaniem niestosowane było przekazanie 

informacji przez dyrektora, iż uczniowie w klasach maturalnych przenoszą się do szkół 

niepublicznych, bo tam się od nich nie wymaga. Oświadczył, że jego zdaniem jest to 

krzywdząca opinia dla uczniów takich szkół.  

Dyrektor – Józef Grabarczyk przeprosił za przytoczenie usłyszanej opinii.  

Radny – Marek Anusz zapyta kto decyduje, że  wojewódzkie biegi przełajowe odbywają się 

w Tychowie.  

Dyrektor – Józef Grabarczyk poinformował, że o przyznaniu  organizacji tych zawodów 

zdecydował  Zarząd Wojewódzkiego Szkolnego Związku Sportowego w Szczecinie.  

 

W chwili obecnej Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła ogłosił przerwę w 

obradach XXVII Sesji Rady Powiatu. Przerwa trwała od godziny 11
55

do godziny 12
03

. 

 

Obecnie w posiedzeniu Sesji uczestniczy 16 radnych. 

 

● Dyrektor Liceum Ogólnokształcącego w Białogardzie – Daniel Glinka przedstawił 

informację dotyczącą kierunków kształcenia na nowy rok szkolny 2016/2017 oraz koncepcję 

rozwoju szkoły, co przedstawia załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. Pan dyrektor na 

ręce Przewodniczącego Rady Powiatu przekazał pierwszy numer gazetki szkolnej – załącznik 

nr 7 do protokołu.  

Radna – Anna Kodź zapytała czy prawdą jest, że dyrektor chciałby pozyskać sponsorów. 
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Dyrektor – Daniel Glinka udzielił twierdzącej odpowiedzi. 

Radna – Anna Kodź zapytała cyt.: „co mieliby ci sponsorzy sponsorować, jaką działalność 

szkoły publicznej. To po pierwsze. Po drugie czy ustawa o systemie oświaty pozwala na 

finansowanie działalności szkoły publicznej przez sponsorów, jeśli tak to proszę podać mi 

podstawę prawną i jak pan rozliczy ten sponsoring.” 

Dyrektor – Daniel Glinka oświadczył, że nie zna podstawy prawnej, ale przygotuje 

odpowiedź dla pani radnej na piśmie. Dodał, że pozyskane od sponsorów środki będą 

stanowiły dochód starostwa.  

Radny – Andrzej Siwek odniósł się do wypowiedzi dyrektora w której stwierdził m.in., że 

współpraca z gronem pedagogicznym szkoły układa się bardzo dobrze i nauczyciele zgłosili 

mu swoje propozycje związane z rozwojem, czy też zwiększeniem atrakcyjności szkoły. 

Przytoczył również informację, iż z roku na rok zwiększa się liczba nauczycieli z najwyższym 

stopniem awansu zawodowego, czyli  nauczycieli dyplomowanych. Radny zapytał dyrektora 

czy ci nauczyciele mieli te pomysły wcześniej. Zapytał również dyrektora jaki posiada stopień 

awansu zawodowego jako nauczyciel.  

Dyrektor – Daniel Glinka oświadczył, że jest nauczycielem mianowanym. 

Radny – Andrzej Siwek zapytał w jaki sposób dyrektor – nauczyciel mianowany będzie 

oceniał pracę podległych mu nauczycieli dyplomowanych. Poprosił dyrektora, aby np. za pół 

roku przedstawił mieszkańcom Białogardu informację o swoich dokonaniach jako nowy 

dyrektor Liceum Ogólnokształcącego w Białogardzie. 

Dyrektor – Daniel Glinka odnosząc się do pytania dlaczego nauczyciele teraz zgłosili swoje 

pomysły oświadczył, że nie potrafi odpowiedzieć na to pytanie. Odnośnie pytania 

dotyczącego jego nadzoru nad nauczycielami stwierdził, że ustawa o systemie oświaty i 

rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej dopuszczają, aby stanowisko dyrektora 

piastował  nauczyciel mianowany, bądź dyplomowany. Dodał, że zna wielu nauczycieli 

mianowanych, którzy są świetni i zna wielu dyplomowanych, którzy nie są dobrzy. 

Radny – Adam Kołacki odniósł się do ostatniego stwierdzenia dyrektora i stwierdził, że jego 

zdaniem dyrektor myli się w tej kwestii. 

Naczelnik – Ewa Popławska potwierdziła sugestię dyrektora. 

Radny – Adam Kołacki oświadczył, że myślał, że awans zawodowy wiąże się z konkretnymi 

dokonaniami danego nauczyciela. Stwierdził, że podczas ogłaszania konkursu na stanowisko 

dyrektora nie było wymagania dotyczącego odpowiedniego stażu pracy na stanowisku 

kierowniczym. Następnie zapytał dyrektora jaki ma staż na stanowisku kierowniczym w 

oświacie. 

Dyrektor – Daniel Glinka oświadczył, że obecnie jego staż wynosi 2 miesiące.  

Radny – Adam Kołacki poprosił dyrektora o informację na piśmie dotyczącą systemu 

motywacyjnego jaki wprowadził dla nauczycieli. 

Dyrektor – Daniel Glinka poinformował, że prześle informację kiedy ten system będzie 

wdrożony i zacznie funkcjonować. 

Radny – Adam Kołacki poprosił dyrektora o przesłanie również uzupełnionej koncepcji 

rozwoju szkoły. Następnie oświadczył, że radni dzisiaj dają dyrektorowi pełne wsparcie do 

zaproponowanych działań. Liczy na to, że powierzenie tego stanowiska właśnie jemu 

wynikało tylko z tego, że był najlepszym kandydatem, z najlepszymi perspektywami i nie 

rzutowały na to żadne inne czynniki. Dodał, że za pół roku chciałby porozmawiać z 

dyrektorem na temat jego działań o których mówił w swojej koncepcji.  

Radny – Wojciech Potrzebowski stwierdził, że jego zdaniem dyrektor powinien pracować 

dla uczniów, a nie dla radnych, którzy będą go oceniać. Oświadczył, że należy dyrektorowi 

dać czas na pracę.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poprosił Przewodniczącego Rady, aby udzielił 

głosu Pani Ewie Popławskiej, aby odniosła się do dyskusji dotyczącej nadzoru dyrektora  
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(nauczyciela mianowanego) nad nauczycielami oraz informacji na temat konkursu na 

dyrektora. 

Naczelnik - Ewa Popławska oświadczyła, że każdy nauczyciel zaczynając pracę w zawodzie 

musi posiadać kwalifikacje. Wynika to z Karty Nauczyciela oraz z rozporządzenia 

wykonawczego do karty. Nauczyciel może być zatrudniony zgodnie z posiadanymi 

kwalifikacjami do zajmowanego stanowiska w szkole – każdy musi mieć ukończone studia 

wyższe lub np. studium zawodowe, ale do poszczególnych typów szkół. Rozporządzenie 

również określa kto z nauczycieli, z jakim wykształceniem może być zatrudniony w szkole 

typu liceum ogólnokształcące itd. Wszyscy nauczyciele kończą zazwyczaj studia wyższe z 

przygotowaniem pedagogicznym. Awans zawodowy wynika z rozporządzenia Ministra 

Edukacji Narodowej i ma na celu ewaluację nauczyciela. Przypomniała, że weszło ono w 

życie w 2003 roku i wszyscy nauczyciele na mocy prawa stali się nauczycielami 

mianowanymi. Dodała, że ścieżka awansu jest od nauczyciela mianowanego do 

dyplomowanego jest dobrowolna. Oświadczył, że to że dany nauczyciel jest nauczycielem 

mianowanym nie oznacza, że ma niższe kwalifikacje. Od stopnia awansu zawodowego zależy 

jednak wynagrodzenie nauczyciela. Odnośnie konkursu na dyrektora Liceum 

Ogólnokształcącego w Białogardzie oświadczyła, że został on ogłoszony na podstawie 

przepisów Ministra Edukacji Narodowej i rozporządzenia w sprawie regulaminu konkursu. W 

tym rozporządzeniu ministerstwo enumeratywnie wymieniło jakie wymogi musi spełnić 

kandydat przystępujący do konkursu m.in. kandydatem może być nauczyciel mianowany lub 

dyplomowany, nie określono, czy  kandydat musi mieć staż na stanowisku kierowniczym. 

Jedynym wymogiem kwalifikacyjnym dla kandydata było posiadanie odpowiednich 

kwalifikacji do zajmowanego stanowiska oraz kurs lub studia z zakresu zarządzania.  

Radny – Bogusław Stanczewski oświadczył, że z uwagą wysłuchał koncepcji przedstawionej 

przez dyrektora i popiera ją w całości. Jest to koncepcja ożywcza i pełna entuzjazmu. 

Oświadczył, że jako członek Zarządu Powiatu ma wiedzę, że liceum nie mieści w subwencji 

oświatowej i corocznie z budżetu powiatu przekazywane są dodatkowe środki w wysokości 

800 tys. zł. Stwierdził, że  radni powinni wspierać koncepcję dyrektora wierząc, że przyniesie 

ona wymierne efekty w postaci edukacyjnej wartości dodanej. Szkoła musi pozyskać 

uczniów, ponieważ powiat stanie przed problemem utrzymania tej szkoły.  

Radny – Jan Połuboczko zapytał dyrektora czy jest przeciwnikiem udzielania korepetycji; 

jeśli tak to w jaki sposób będzie próbował zniechęcić do nich uczniów. 

Dyrektor – Daniel Glinka poinformował, że nie jest przeciwnikiem korepetycji i uważa, że 

jest to wolny wybór każdego ucznia. Oświadczył, że będzie dążył do tego, aby w liceum 

uczniowie otrzymywali takie wiadomości, że korepetycje nie będą im potrzebne.  

Radny – Jan Połuboczko zapytał dyrektora skąd weźmie na to środki. 

Dyrektor – Daniel Glinka poinformował, że w ramach 40 godzinnego tygodnia pracy. 

Następnie odniósł się do zapytania radnej Anny Kodź dotyczącego pozyskania sponsorów. 

Dyrektor poinformował, że w swojej wypowiedzi chodziło mu o darowiznę na rzecz szkoły; 

mówi o tym ustawa o dochodach jednostek samorządu terytorialnego art. 5 ust. 1 pkt. 4. 

Dziennik Ustaw z 2016 roku poz. 198 - tekst jednolity. 

Radny – Rajmund Wasiak poprosił dyrektora, aby odniósł się do koncepcji dowozu uczniów 

do szkoły przy pomocy samorządów. Następnie zapytał ilu kandydatów na stanowisko 

dyrektora Liceum Ogólnokształcącego w Białogardzie przesłuchała komisja. 

Dyrektor – Daniel Glinka poinformował, że nie ma jeszcze konkretnej koncepcji dotyczącej 

dowozu uczniów, ale rozmawiał już wstępnie na ten temat z Starostą, Wicestarostą i 

Zarządem Powiatu. 

Naczelnik - Ewa Popławska poinformowała, że do konkursu zgłosiło się dwóch kandydatów, 

a komisja wysłuchała jednego kandydata. 
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Radny – Adam Kołacki zapytał o działania dyrektora związane z promocją szkoły, a 

szczególnie o uruchomienie darmowych zajęć na siłowni dwa razy w tygodniu m.in. dla 

uczniów gimnazjum. 

Dyrektor – Daniel Glinka poinformował, że miał ofertę wynajęcie siłowni przez cały tydzień. 

Oferta ta została odrzucona, ponieważ uczniowie liceum nie mieli by do niej dostępu, a 

ponadto zaproponowano niską cenę.  

Radny – Adam Kołacki zapytał dyrektora jaką ma alternatywę w tym temacie. 

Dyrektor – Daniel Glinka poinformował, że zaproponował panu który złożył ofertę, aby 

prowadził swoją działalność i inne dni, niż wtedy kiedy jest ona otwarta dla uczniów.  

Radny – Adam Kołacki zapytał o wynajem sal klasowych i hali sportowej.  

Dyrektor – Daniel Glinka poinformował, że hala ma pełne obłożenie – cena 70 zł za godzinę. 

Dodał, że chce również rozreklamować wynajem sali konferencyjnej. 

Radny – Marek Anusz zapytał kiedy odbyły się dni otwarte liceum i jaka była frekwencja. 

Dyrektor – Daniel Glinka poinformował, że dni takie były, ale wówczas on nie był 

dyrektorem i nie wie jaka była frekwencja. W tym roku szkolnym dni otwarte szkoły chce 

zastąpić festynem naukowym, a grudniu planuje organizować spotkanie dla rodziców 

uczniów, którzy kończą gimnazjum. 

Radny – Marek Anusz zapytał o projekt „Nowoczesna szkoła”. 

Dyrektor – Daniel Glinka poinformował, że informacje na ten temat posiada samorząd 

powiatowy i poszczególne gminy.  

 

W chwili obecnej Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła ogłosił przerwę w 

obradach XXVII Sesji Rady Powiatu. Przerwa trwała od godziny 13
25

do godziny 13
35

. 

 

Obecnie w posiedzeniu Sesji uczestniczy 16 radnych. 

 

● Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Białogardzie – Danuta Kuklinowska 

przedstawiła informację dotyczącą kierunków kształcenia na nowy rok szkolny 2016/2017, co 

przedstawia załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Radny – Jan Połuboczko zaproponował, aby przejść od razu do zadawania pytań Pani 

dyrektor, ponieważ przygotowana przez nią informacja na piśmie jest bardzo wyczerpująca. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda oświadczył, że ze względu na fakt, że dzisiejsza sesja 

jest poświęcona zagadnieniom oświatowym należałoby dać szansę wypowiedzieć się 

wszystkim dyrektorom szkół. Informacje te będą mogły dotrzeć do wszystkich tych 

mieszkańców powiatu, którzy będą oglądali transmisję obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła udzielił głosu Pani Dyrektor Zespołu 

Szkół Ponadgimnazjalnych w Białogardzie Danucie Kuklinowskiej, która przekazała 

informacje dotyczące działalności szkoły, a szczególnie te dotyczące egzaminów 

zawodowych.  

Radny – Bogusław Stanczewski poprosił o przekazanie informacji dotyczących zbliżających 

obchodów 70 – lecia szkoły.  

Dyrektor – Danuta Kuklinowska poinformowała, że rok 2017 to rok jubileuszu szkoły – 

uroczystości odbędą się 7 października 2017 roku. Pani dyrektor już teraz serdecznie 

zaprosiła wszystkich na tą uroczystość. Dodała, że dziesięć lat temu powołano do życia 

Stowarzyszenie Absolwentów i Przyjaciół Białogardzkiej Zawodówki. Niedługo zostanie 

uruchomiona oficjalna strona internetowa tego stowarzyszenia. Następnie zaapelowała do 

absolwentów szkoły do aktywnego działania na rzecz zbliżającego się święta szkoły m.in. o 

dzielenie się historią szkoły, wspomnieniami, zdjęciami. Poinformowała, że wszystkie te 

dokumenty ułatwią bardzo prace nad albumem przedstawiającym historię szkoły.  
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Radna – Iwona Wysocka – Chudziak podziękowała pani dyrektor za zwrócenie uwagi na 

fakt, że osiągnięcie sukcesu na polu oświatowym to wspólne działanie  rodziców, uczniów  

i szkoły. 

Radny – Adam Kołacki jako absolwent Technikum Mechaniczno – Elektrycznego w 

Białogardzie poinformował, że posiada zdjęcia z obrony pracy dyplomowej. Radny docenił 

działalność placówki jako szkoły kształcącej uczniów w konkretnych zawodach, tym bardziej, 

że pracodawcy bardzo często poszukują osób legitymujących się konkretnymi uprawnieniami.  

Radny – Andrzej Siwek poprosił o możliwość zwizytowania Centrum Kształcenia 

Praktycznego. 

Dyrektor – Danuta Kuklinowska poinformowała, że serdecznie zaprasza wszystkich 

chętnych do zwiedzania tego budynku. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z informacją dyrektorów szkół 

prowadzonych przez Powiat Białogardzki w zakresie kierunków kształcenia na nowy 

rok szkolny 2016/2017. 

 

W chwili obecnej w posiedzeniu uczestniczy 16 radnych. 

 

Ad.4 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał radnych z informacją o wynikach 

przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych członków zarządu powiatu, sekretarza 

powiatu, skarbnika powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych powiatu oraz osób 

wydających decyzje administracyjne w imieniu Starosty za 2015 rok, co przedstawia 

załącznik nr 9 do protokołu. 

Radny – Andrzej Siwek odnosząc się do przekazanej informacji stwierdził, że czy należy 

przez to rozumieć, że wszyscy ci którzy popełnili uchybienia zostaną o nich poinformowani  

i ich oświadczenia majątkowe zostaną zmienione na BIP. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że oczywiście wszystkie te osoby 

zostaną poinformowane o uchybieniach i o możliwości złożenia korekty. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z w/w informacją. 

 

 

Ad.5 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapoznał radnych z informacją 

Przewodniczącego Rady w Białogardzie o wynikach przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych radnych za 2014 rok – załącznik nr 10 do protokołu. Następnie zachęcił 

wszystkich radnych o zapoznanie się z dokumentem w tej sprawie przesłanym przez Urząd 

Skarbowy w Białogardzie, który szczegółowo wskazuje wszystkie nieprawidłowości. 

Dokument ten znajduje się w Biurze Rady i Zarządu. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z w/w informacją. 

 

Obecnie w posiedzeniu Sesji uczestniczy 15 radnych. 
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Ad.6 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapoznał radnych z projektami uchwał 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie: 

 

a) przyjęcia „Strategii Rozwoju Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025”, 

co przedstawia załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji głosami za – 2 głosy, przeciw – 0 głosów, wstrzymujący – 1 głos 

pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji głosami za – 3 głosy, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące – 2 głosy 

pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji nie zajęli stanowiska odnośnie przedłożonego projektu uchwały Rady 

Powiatu,    

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji głosami za – 4 głosy, przeciw – 0 głosów, 

wstrzymujący – 1 głos pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu. 

 

Radny – Jan Połuboczko zgłosił swoje uwagi dotyczące w/w dokumentu. Oświadczył, że w 

żadnym przypadku na ma terminu realizacji założonego zadania, ani wskazania źródła 

pozyskania środków.  W załączniku wymienionych jest dwanaście dróg, które należałoby 

natychmiast przebudować. Do końca realizacji strategii zostało osiem lat, więc co roku 

powinno się wykonać remont co najmniej jednej drogi. Przypomniał Staroście, że rok temu 

Rada Powiatu przyznała środki na remont pomieszczeń starostwa z przeznaczeniem na 

archiwum. Radny zapytał czy archiwum tam funkcjonuje. Następnie odniósł się środków 

finansowych jakie corocznie w budżecie powiatu zabezpieczane są na inwestycje. Stwierdził, 

że z roku na rok te środki są coraz mniejsze więc nie można tu mówić o strategii rozwoju 

powiatu tylko o degradacji powiatu. Radny wymienił również założenia zawarte w strategii, a 

dotyczące rozbudowy infrastruktury sportowej na terenie powiatu m.in. budowa stadionu w 

Karlinie, czy hali sportowej przez Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Tychowie. Zdaniem 

radnego powyższe cele są abstrakcyjne i niemożliwe do zrealizowania. Opracowaniem takiej 

strategii mogli z powodzeniem zająć się pracownicy starostwa, a wówczas powiat nie 

musiałby wydatkować sporych środków. Radny stwierdził, że wstydzi się, że starosta 

przedkłada taki dokument radnym i poprosił o nie przyjmowanie w dniu dzisiejszym tej 

strategii.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda odniósł się do wypowiedzi radnego Jana Połuboczko. 

Stwierdził, że poprzednia strategia rozwoju powiatu była również negatywnie oceniana, a 

została zrealizowana w znacznej części. Były tam również zapisy dotyczące remontów dróg 

powiatowych  niestety pozbawiono powiaty możliwości skorzystania z tych środków (przede 

wszystkim ze względów finansowych). Przypomniał, że zapisy zawarte w strategii mają 

pozwalać samorządowi każdego szczebla na to, żeby mógł występować o środki zewnętrzne z 

wszystkich możliwych źródeł. Strategia powiatu przedłożona radnym zawiera cele 

strategiczne poszczególnych samorządów gminnych wchodzących w skład naszego powiatu. 
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Cele te zostały zgłoszone przez poszczególne samorządy. Dokument opracowany przez 

Instytut Rozwoju Regionalnego gwarantuje również, że działania które będzie podejmował 

powiat, czy gmina będą zgodne z strategią wyższego rzędu, czyli strategią województwa, czy 

strategią państwa. Na zakończenie  jako Przewodniczący Zarządu Powiatu poprosił radnych o 

przejęcie w dniu dzisiejszym zaproponowanego dokumentu.  

Radny – Jan Połuboczko oświadczył, że jego zdaniem to starosta ma wiedzieć w jakim 

kierunku ma się rozwijać powiat, a nie firma która opracowała ten dokument. Oświadczył, że 

nie przypomina sobie, aby za kadencji starosty została wyremontowana w całości jakakolwiek 

droga. Zdaniem radnego nie należy zapominać, że cały czas nie została wyjaśniona sprawa 

zwrotu subwencji oświatowej. Oświadczył, że jeśli okaże się, że jest ona do zwrotu wówczas 

powiatu nie będzie stanie przeprowadzić żadnej inwestycji.   

Radny – Rajmund Wasiak oświadczył, że nie zgadza się z informacją przekazaną przez 

starostę, że strategia była skonsultowana przez samorządami i zostały w niej ujęte ich 

propozycje. Stwierdził, że nawet w diagnozie nie został poprawiony stan faktyczny. Na 

spotkanie z radnymi nie zostali również zaproszeni przedstawiciele samorządu. Dodał, że 

zapisane w  strategii cele powinny być realne.   

Radny – Marek Anusz poinformował, że Gmina Karlino zgłaszała do strategii propozycję 

remontu drogi Karlino – Lubiechowo, Kowańcz – Karlino i odcinek drogi do Karścina. W 

strategii znalazł się odcinek drogi Karlino – Lubiechowo. Radny zapytał kiedy rozpocznie się 

modernizacja tej drogi. Na przebudowę drogi Karlino – Zwartowo zaplanowano 

wydatkowanie środków w wysokości 200 tys. zł. Radny zapytał jakie prace zostaną 

wykonane za te środki. W strategii nie ujęto remontu drogi do Karścina chociaż Gmina 

Karlino zadeklarowała opracowanie dokumentacji technicznej i dofinansowanie remontu 

drogi w wysokości 50 %. Zapytał czy inne gminy również złożyły takie deklaracje.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto oświadczył, że gdyby można było prosto 

pozyskać środki na remonty dróg, tak jak na termomodernizacje obiektów publicznych to 

drogi już dawno by były zrobione. Środki na remonty dróg można pozyskać w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich oraz  tzw. „schetynówek” - dofinansowanie wynosi 

wówczas około 50 %. Niestety koszt wykonania 1 kilometra drogi w ramach programu 

wynosi 1 mln. zł. Poinformował, że gdyby Powiat Białogardzki był położony na wschodzie 

kraju wówczas otrzymałby środki z programu na wyrównywanie różnic. Na tamtym terenie 

drogi powiatowe zostały wyremontowane. Oświadczył, że powiat musi się teraz skupić na 

najpilniejszych potrzebach, czyli remoncie mostów.  

 

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025”. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 10 głosów, przeciw – 5 głosów, wstrzymujący 

– 1 głos podjęła Uchwałę Nr XXVII/122/2016 Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie 

przyjęcia „Strategii Rozwoju Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025, w brzmieniu 

jak przedstawia załącznik nr 12 niniejszego protokołu. 
 

 

b) podjęcia przez Powiat Białogardzki współdziałania z innymi jednostkami 

samorządu terytorialnego w celu realizacji zadania „Nowoczesna szkoła, 

nowoczesna edukacja – kompleksowy program wsparcia szkół i placówek 

oświatowych z terenu powiatu białogardzkiego”, w którym funkcje lidera 

pełnić będzie Miasto Białogard, co przedstawia załącznik nr 13 do 

niniejszego protokołu.  
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Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Członek Komisji Oświaty i Kultury – Marek Anusz poinformował, że członkowie 

Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,    

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu. 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie podjęcia przez Powiat Białogardzki współdziałania z innymi jednostkami samorządu 

terytorialnego w celu realizacji zadania „Nowoczesna szkoła, nowoczesna edukacja – 

kompleksowy program wsparcia szkół i placówek oświatowych z terenu powiatu 

białogardzkiego”, w którym funkcje lidera pełnić będzie Miasto Białogard. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVII/123/2016 Rady 

Powiatu w Białogardzie w sprawie podjęcia przez Powiat Białogardzki współdziałania z 

innymi jednostkami samorządu terytorialnego w celu realizacji zadania „Nowoczesna 

szkoła, nowoczesna edukacja – kompleksowy program wsparcia szkół i placówek 

oświatowych z terenu powiatu białogardzkiego”, w którym funkcje lidera pełnić będzie 

Miasto Białogard, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 14 niniejszego protokołu. 
 
 

 

c) wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Straży Rybackiej „Dorzecza 

Parsęty” przez Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty z siedzibą w Karlinie 

oraz ustalenia jej regulaminu, co przedstawia załącznik nr 15 do niniejszego 

protokołu.  

 

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 
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Rady Powiatu,   

Członek Komisji Oświaty i Kultury – Marek Anusz poinformował, że członkowie 

Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,    

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu. 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie skargi wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Straży Rybackiej „Dorzecza 

Parsęty” przez Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty z siedzibą w Karlinie oraz ustalenia 

jej regulaminu. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVII/124/2016 Rady 

Powiatu w Białogardzie w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Straży 

Rybackiej „Dorzecza Parsęty” przez Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty z siedzibą 

w Karlinie oraz ustalenia jej regulaminu, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 16 

niniejszego protokołu. 
 
 

 

d) informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Białogardzkiego za 

pierwsze półrocze 2016 roku, co przedstawia załącznik nr 17 do niniejszego 

protokołu.  

 

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji głosami za – 3 głosy, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące – 2 głosy 

pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Członek Komisji Oświaty i Kultury – Marek Anusz poinformował, że członkowie 

Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,    

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu. 

 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Białogardzkiego za pierwsze 

półrocze 2016 roku. 
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Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące 

– 2 głosy podjęła Uchwałę Nr XXVII/125/2016 Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie 

informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Białogardzkiego za pierwsze 

półrocze 2016 roku, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 18 niniejszego protokołu. 
 
 

 

 

e) informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Białogardzkiego za pierwsze półrocze 2016 roku, co przedstawia załącznik nr 

19 do niniejszego protokołu.  

 

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji głosami za – 3 głosy, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące – 2 głosy 

pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Członek Komisji Oświaty i Kultury – Marek Anusz poinformował, że członkowie 

Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,    

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu. 

 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Białogardzkiego za pierwsze półrocze 2016 roku. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące 

– 3 głosy podjęła Uchwałę Nr XXVII/126/2016 Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie 

informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Białogardzkiego za pierwsze półrocze 2016 roku, w brzmieniu jak przedstawia załącznik 

nr 20 niniejszego protokołu. 
 

 

f) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2016, co przedstawia załącznik nr 21 

do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,   

Członek Komisji Oświaty i Kultury – Marek Anusz poinformował, że członkowie 

Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu ,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu. 
 

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda w imieniu Zarządu Powiatu zgłosił autopoprawkę do 

powyższego projektu uchwały. Następnie poprawił Panią Skarbnik o zapoznanie z 

dokumentem.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek zapoznała radnych z autopoprawką do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2016 – załącznik nr  22 do protokołu.  

Radny – Adam Kołacki zapytał czy nie było ważniejszych rzeczy do zrobienia za 

zaoszczędzone pieniądze niż zrobienie parkingu i drogi wyjazdowej do  Centrum Kształcenia 

Praktycznego w Białogardzie.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że wraz z pozostałymi członkami 

Zarządu Powiatu oglądali postępy prac na inwestycji. Budynek został ocieplony, wymieniono 

stolarkę okienną, wymieniono dach, odwodniono budynek oraz wymieniono system 

grzewczy. Obecnie pilną potrzebą jest wyremontowanie korytarza – wymiana posadzek, 

zmiana stolarki drzwiowej oraz malowanie.  

Radny – Adam Kołacki zapytał czy należy przez to rozumieć, że wszystkie prace wewnątrz 

budynku zostały już wykonane.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że w tym zakresie na który powiat 

znalazł środki. Pilną potrzebą jest wykonanie parkingu.  

Radny – Andrzej Siwek zapytał Starostę co stało na przeszkodzie, aby autopoprawkę 

przesłać wcześniej radnym na maila.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że nie było możliwości przesłania 

autopoprawki wczoraj ponieważ wczoraj wieczorem Pani Skarbnik jeszcze nad nią 

pracowała.  

Radny – Bogusław Stanczewski poinformował, że w dniu wczorajszym członkowie Zarządu 

obejrzeli inwestycję i doszli do wniosku, że trzeba wykonać jeszcze pewne prace wewnątrz 

budynku.  

Radna – Iwona Wysocka – Chudziak zapytała czy prace dodatkowe będzie wykonywała 

firma, która obecnie jest na inwestycji. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że jest opracowany kosztorys, który 

pozwolił ocenić skalę problemu. 

 

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2016 wraz z wniesioną autopoprawką.  
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Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujący 

– 1 głos podjęła Uchwałę Nr XXVII/127/206 Rady Powiatu w Białogardzie sprawie 

zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2016, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 

23 niniejszego protokołu. 

 

 

g) zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 

2016 – 2025, co przedstawia załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji głosami za – 3 głosy, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące – 2 głosy 

pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Komisja Oświaty i Kultury pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu.  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu. 

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda w imieniu Zarządu Powiatu zgłosił autopoprawkę do 

powyższego projektu uchwały. Następnie poprosił Panią Skarbnik o zapoznanie z 

dokumentem.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek zapoznała radnych z autopoprawką do projektu uchwały 

zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025 – 

załącznik nr 25 do protokołu.  

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 
 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025 

wraz z wniesioną autopoprawką. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujący 

– 1 głos podjęła Uchwałę Nr XXVII/128/2016 Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca 

wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025, w 

brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 26 niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.7 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał radnych z informacją o działalności 

Zarządu Powiatu w Białogardzie w okresie międzysesyjnym, co przedstawia załącznik nr 27 

do niniejszego protokołu. Poinformował m.in., że gro posiedzeń Zarządu Powiatu zostało 

poświęcone pracom nad projektem budżetu Powiatu Białogardzkiego na 2017 rok.  
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Radny – Andrzej Siwek poprosił o więcej informacji dotyczących wezwania do zapłaty z 

tytułu wyrównania dotacji na uczennicę Prywatnego Centrum Edukacyjnego „Szkoły Sukces” 

oraz podjęcia decyzji o nie wypłacaniu zwiększonej dotacji.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że sprawa dotyczy ucznia szkoły 

niepublicznej, który ma orzeczenie o kształceniu w Młodzieżowym Ośrodku 

Wychowawczym. W tej sytuacji właściciel niepublicznego licem ogólnokształcącego – w 

której uczy się uczeń - zwrócił się do powiatu o wypłatę zwiększonej dotacji.  

Radny – Adam Kołacki oświadczył cyt.: „(…) nastąpił problem z tego co słyszę, co do nas 

dochodzi z obsadą na chirurgii i mam informację, że zgłoszone to było do Izby Pielęgniarskiej 

w związku z tym, że na bloku operacyjnym w dni świąteczne nie ma zapewnionej obsługi przy 

operacjach. Czy macie Panowie o tym informację.” 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda stwierdził, że do niego taka informacja nie dotarła. 

Oświadczył, że spotkał się z firmą w zeszłym tygodniu we wtorek więc może to jest jakiś 

świeży temat. 

Radny – Adam Kołacki oświadczył cyt.: „(…) jest jedna osoba, która w razie jakiś zabiegów 

pełni rolę instrumentariusza; nie ma osoby do brudnych takich rzeczy (…) z tego co wiem 

oddziałowy dzwonił do izb pielęgniarskich w tej sprawie, a tam mu odpowiedziano, że 

jesteście podmiotem prywatnym i nie podlegacie przyjętym przepisom w tej kwestii”. 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto stwierdził, że powiat takich informacji nie 

posiada, ale uwaga zgłoszona przez radnego zostanie przeanalizowana.  

 

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań do przedstawionej informacji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła wobec braku innych uwag 

i pytań poddał pod głosowanie informację o działalności Zarządu Powiatu w Białogardzie w 

okresie międzysesyjnym, przedstawioną przez Przewodniczącego Zarządu – Tomasza Hynda. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie przyjęła informację o działalności Zarządu 

Powiatu w Białogardzie w okresie międzysesyjnym. 
 

Obecnie w posiedzeniu Sesji uczestniczy 14 radnych. 

 

Ad.8 

Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła w kwestii organizacyjnej 

oświadczył, że od pewnego czasu panuje zamęt w tym punkcie porządku obrad. Przypomniał, 

że interpelacje składa się w sprawach zasadniczych. Powinna ona przedstawiać zwięzłe 

przedstawienie stanu faktycznego oraz wynikające z niego pytanie. Zapytania zaś składa się w 

sprawach dotyczących bieżących problemów w celu uzyskania informacji w określonym 

stanie faktycznym i problemach powiatu. Należy więc zacząć od interpelacji, później 

zapytania i wnioski. Ponadto we wszystkich interpelacjach i zapytaniach – o ile istnieje 

złożoność udzielenia odpowiedzi – zarządził zgodnie z § 19 statutu Powiatu Białogardzkiego, 

aby wszystkie ustne interpelacje i zapytania były składane dodatkowo na piśmie do Biura 

Rady i Zarządu, co pozwoli uniknąć nieporozumień.  

Radny - Wojciech Potrzebowski zaproponował, aby w przyszłym roku podczas sesji 

dotyczącej oświaty zaprosić na posiedzenie również przedstawicieli szkół niepublicznych, 

aby przedstawili swoje osiągnięcia. 
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Radny – Rajmund Wasiak zaapelował do Przewodniczącego Rady, aby tak ustalał terminy 

sesji powiatowej, aby nie kolidowała ona z terminami sesji w gminach. Następnie poprosił 

Zarząd Powiatu, aby wpłynął na dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Białogardzie, aby 

ten skorzystał z zaproszeń gmin i brał udział w sesjach gminnych.   

 

W chwili obecnej Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła ogłosił przerwę w 

obradach XXVII Sesji Rady Powiatu. Przerwa trwała od godziny 15
15

do godziny 15
25

. 

 

Obecnie w posiedzeniu Sesji uczestniczy 9 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła odniósł się do apelu 

radnego Rajmunda Wasiaka dotyczącego ustalania terminu sesji w powiecie. Przypomniał 

radnym, że pierwsze pismo dotyczące tej sprawy wpłynęło do niego w 2015 roku od Pana 

Burmistrza Karlina. W odpowiedzi Przewodniczący udzielił Burmistrzowi odpowiedzi. W 

chwili obecnej Przewodniczący odczytał treść w/w odpowiedzi – załącznik nr 28 do protokołu.  

W piśmie tym Przewodniczący poinformował Burmistrza, że od dwóch kadencji sesje Rady 

Powiatu w Białogardzie odbywają się zwyczajowo w ostatni piątek miesiąca. Przewodniczący 

zaproponował, aby przewodniczący poszczególnych gmin kontaktowali się z nim w tej 

sprawie. Pismo z numerem komórkowym Przewodniczącego Rady zostało przekazane do 

wszystkich przewodniczących rad każdej gminy wchodzącej w skład Powiatu 

Białogardzkiego. Podsumowując oświadczył, że z jego strony nie ma złej woli i oczekuje na 

informację od przewodniczących.  

Radna – Iwona Wysocka – Chudziak przypomniała, że radni powiatowi wybrani z terenu 

Gminy Karlino prosili Przewodniczącego Rady Powiatu, aby ustalał tak posiedzenia, aby one 

nie kolidowały z sesją Gminy Karlino. Oświadczyła, że przekaże sugestię Pani 

Przewodniczącej Gminy Karlino.  

Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła przypomniał, że 

wystosował pismo do wszystkich przewodniczących rad i podał numer telefonu komórkowy 

do kontaktu.  

Radna – Iwona Wysocka – Chudziak poinformowała, że przyszła sesja  Rady Miejskiej 

Karlino odbędzie się 25 listopada 2016 roku.  

Zastępca Burmistrza Karlina – Piotr Woś potwierdził, że następna sesja w Karlinie odbędzie 

się 25 listopada 2016 roku. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła oświadczył, że w tej 

sytuacji odbiera to jako pewien nietakt, ponieważ jest to ostatni piątek miesiąca, czyli dzień w 

którym powiat ma sesje.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda oświadczył, że jest to dalece nie w porządku. 

Radna – Iwona Wysocka – Chudziak poinformował, że w poprzednich latach sesje w 

Karlinie też odbywały się w ostatni piątek miesiąca. Następnie zapytała kiedy były sesje w 

powiecie w poprzedniej kadencji.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że sesje były również w ostatni piątek 

miesiąca. 

Radna – Iwona Wysocka – Chudziak oświadczyła, że ma nadzieję, że przewodniczący 

porozumieją się w tym temacie.    

Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła oświadczył, że ma 

nadzieje, że kwestia ta zostanie rozwiązana.  

Radny – Andrzej Siwek zapytał Starostę dlaczego w porządku obrad dzisiejszej sesji nie ma 

punktu dotyczącego  działalności Regionalnego Centrum Medycznego w Białogardzie. Radny 

przypomniał, że Starosta deklarował na poprzedniej sesji, że taki punkt będzie.  Dodał, że do 

dnia dzisiejszego nie otrzymał sprawozdania finansowego RCM za pierwsze półrocze 2016 
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roku o które prosił na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej. Zwracając się do Wicestarosty 

przypomniał, że nie otrzymał również odpowiedzi z Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – 

Gospodarczych w Białogardzie na swoje zapytanie dotyczące wzrostu płac na przełomie 2013 

i 2014 roku. Następnie skierował zapytania do radcy prawnego Pana Romana Witaszka. Dnia 

29 grudnia 2014 roku Rada Powiatu w Białogardzie uchwałą Nr III/23/2014 podjęła decyzję o 

delegowaniu swoich przedstawicieli do Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – 

Gospodarczych w Białogardzie. Z art. 12 ustawy o samorządzie powiatowym wynika, że do 

wyłącznej właściwości Rady Powiatu należy podejmowanie uchwał dotyczących m.in. 

tworzenia, przystępowania do związków, stowarzyszeń, fundacji itd.  Rada w w/w uchwale 

delegowała dwóch przedstawicieli do stowarzyszenia: Starostę Białogardzkiego Tomasza 

Hynda i Wicestarostę Białogardzkiego Piotra Pakuszto. Oświadczył, że przez przypadek 

dowiedział się, że Starosta już nie pełni żadnych funkcji w stowarzyszeniu. Zapytał czy 

Starosta nie powinien poinformować Radę Powiatu o takim fakcie. Zarząd Powiatu dnia 3 

września 2015 roku podjął uchwałę  nr 66/2015 w sprawie wyznaczenia delegatów do 

Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych w Białogardzie. Zarząd Powiatu 

podjął uchwałę powołując się na statut stowarzyszenia. Ponadto w § 2 tejże uchwały jest 

zapis mówiący, że traci moc uchwała Rady Powiatu  Nr III/23/2014. Radny zapytał czy 

Zarząd Powiatu ma prawo powoływania przedstawicieli samorządu do stowarzyszenia oraz 

czy może uchylić uchwałę Rady Powiatu. Zapytał również Przewodniczącego Rady o losy 

pisma Pana Szczepana Jonko. Poprosił również o wyjaśnienie na piśmie cyt. „jak to jest 

możliwe, że w roku 2014 za okres od 29 września do 31  grudnia roku 2014 wynagrodzenie 

wynikające z pełnionej funkcji Zarząd 79.539 zł plus rada nadzorcza 10.509 zł. czyli razem 90 

tys. zł. Mówimy o kwartale roku 2014. Według sprawozdania RCM za okres od 1 stycznia 

2015 do 31 grudnia 2015 wynagrodzenie wynikające z pełnionej funkcji dotyczy to zarządu 

spółki oraz rady nadzorczej  jest to kwota 625 tys. zł. Ja rozumiem, że była jakiś zarząd w IV 

kwartale 2014 roku, który kosztował 90 tys. zł. przełożyć to na kwartały następne jest to 

powiedzmy 360 tys. zł. Skąd się 625 tys. zł. , ilu było tych członków zarządu, jakie były 

wynagrodzenia tych członków zarządu byłbym wdzięczny za taką informację panie Starosto, 

ale na piśmie.” Następnie odniósł się do swojego oświadczenia z ostatniej sesji Rady Powiatu 

w którym poruszył temat podwyżek dla pielęgniarek zatrudnionych w szpitalu w 

Białogardzie. Rady otrzymał z Regionalnego Centrum Medycznego w Białogardzie 

odpowiedź na ten temat. Następnie odczytał treść pisma. Stwierdził, że  nigdy by się nie 

podpisał pod taką odpowiedzią dotyczącą wydatkowania środków publicznych.  

Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła z uwagi na 

wielowątkowość i ilość złożonych przez radnego zapytań  poprosił go, aby swoje zapytania 

przesłał na piśmie.  

Adwokat – Roman Witaszek odniósł się do pytań radnego Andrzeja Siwka. Poinformował, 

że Starosta składając oświadczenie o rezygnacji z funkcji członka zarządu z prawnego punktu 

widzenia miał obowiązek złożyć to oświadczenie stowarzyszeniu.  Odnosząc się do relacji  

pana Starosty jako członka stowarzyszenia z Radą Powiatu, która go oddelegowała 

oświadczył, że z prawnego punktu widzenia poinformowanie Rady o tym fakcie jest obojętne. 

Odnosząc się kolejnego pytania stwierdził, że radny patrzy na ten problem z perspektywy 

Rady Powiatu, a powinien patrzeć z perspektywy stowarzyszenia, ponieważ jest to zarząd 

stowarzyszenia a nie jednostki samorządu terytorialnego. Konstytucja jaką jest statut 

stowarzyszenia decyduje o tym jaki organ powołuje, czy deleguje do zarządu jego członka. W 

tym przypadku w momencie w którym Zarząd Powiatu podejmował uchwałę w przedmiocie 

powołania nowych członków zarządu obowiązywał nowy statut, w nowym brzmieniu i statut 

ten przewidywał, że organem uprawnionym do delegacji jest Zarząd Powiatu, a nie Rada. To 

nie jest ustawowa kompetencja Rady, żeby kierować delegatów – o tym decyduje statut 

stowarzyszenia. Następnie odniósł się do pisma skierowanego do Przewodniczącego Rady 
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przez Pana Szczepana Jonko.  Oświadczył, że z punktu widzenia Przewodniczącego wpłynęło 

pismo z informacją o podejrzeniu, że zachodzą przesłanki do wygaszenia mandatu nie ma on 

prawnego obowiązku udzielać takiej odpowiedzi. Sprawą tą zajmuje się Wojewoda 

Zachodniopomorski.  

Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła poinformował, że prezes 

Regionalnego Centrum Medycznego w Białogardzie zwolnił się u niego z powodu ważnych 

obowiązków służbowych. Prezes zapewnił również, że na wszystkie zapytania odpowie na 

piśmie.  

Radny – Andrzej Siwek oświadczył, że ma przed sobą statut stowarzyszenia. Paragraf 14 

statutu mówi, że to Rada Powiatu deleguje swoich przedstawicieli do stowarzyszenia. Dodał, 

że otrzymał ten dokument z starostwa i jest on potwierdzony za zgodność z oryginałem.  

Adwokat – Roman Witaszek oświadczył, że po zbadaniu wszystkich zmian jakie miały 

miejsce w statucie Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych według jego 

wiedzy na dzień podejmowania uchwały przez Zarząd Powiatu statut miał inne brzmienie. 

Podsumowując stwierdził, że  statut na dzień podejmowania uchwały przez Zarząd Powiatu 

miał inne brzmienie i kompetencje tą przyznawał Zarządowi.  

Radny – Andrzej Siwek zaproponował, aby stowarzyszenie uchwaliło taki statut, gdzie 

będzie mogło uchylać uchwały, a nawet ustawy. Zapytał na jakiej podstawie Rada Powiatu 

podjęła uchwałę o delegowaniu przedstawicieli do stowarzyszenia na początku kadencji.  

Adwokat – Roman Witaszek poinformował, że na podstawie obowiązującego w tamtym 

czasie statutu stowarzyszenia. Oświadczył, że z punktu widzenia ustrojowego to była uchwała 

intencyjna, którą w doktrynie, orzecznictwie dopuszcza się. Natomiast to kto ma zasiadać w 

zarządzie stowarzyszenia to jest suwerenna decyzja stowarzyszenia i Rada Powiatu nie ma nic 

do tego.  

Radny – Andrzej Siwek zapytał czy należy przez to rozumieć, że Rada Powiatu uchwałą 

zdecydowała o przystąpieniu powiatu do stowarzyszenia, opłacaniu składki członkowskiej i 

na tym jego rola się kończy. Zapytał czy Rada Powiatu nie ma żadnego wpływu kto będzie w 

stowarzyszeniu.  

Adwokat – Roman Witaszek poinformował, że cyt. „Rada Powiatu ma ustawową 

kompetencję do powoływania stowarzyszenia i na tym kończy się kompetencja Rady. W 

stowarzyszeniu – zgodnie z podzielam kompetencji przewidzianym przez ustawę o 

samorządzie powiatowym – powiat jest reprezentowany przez zarząd jako organ wykonawczy. 

Nie jest tak jak radny powiedział, że Rada nie ma żadnego wpływu np. na składkę, ponieważ 

składka to jest kwestia budżetowa więc Rada co roku musi się w tym zakresie wypowiedzieć. 

Rzeczą oczywistą jest, że w przypadku Rady Powiatu ustawodawca tak skonstruował jej 

kompetencje, że Rada Powiatu może podejmować uchwały tylko i wyłącznie w przypadkach 

wyraźnie przewidzianych w ustawie odwrotnie do samorządu gminnego, gdzie kompetencja 

jest odwrócona - tam jest domniemanie kompetencji rady gminy, a w przypadku samorządu 

powiatowego mamy do czynienia z tzw. zasadą domniemania kompetencji Zarządu Powiatu. 

To bardzo mocno różni te dwie jednostki samorządu terytorialnego. Tu Rada Powiatu może 

tylko i wyłącznie podejmować uchwały przewidziane w tym katalogu, który Pan między 

innymi przytaczał i w innych przypadkach wyraźnie wskazanych w ustawie. Ta kompetencja 

różnie jest opisywana. Czasami jest wątpliwość, czy to w ogóle jest kompetencja i czy 

ustawodawca miał rzeczywiście taką intencję, żeby tę kompetencję Radzie Powiatu przyznać i 

podkreśla się w doktrynie i w orzecznictwie sądowo – administracyjnym, że ponieważ 

kompetencja Rady Powiatu to wyjątek od zasady, a nie reguła to nie można domniemywać w 

żaden sposób jeżeli kompetencja nie jest precyzyjnie przyznana Radzie Powiatu to tej 

kompetencji w drodze wykładni prawa. Wykładnia rozszerzająca nie jest tu w ogóle 

dopuszczalna”. 
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Radny – Andrzej Siwek zapytał czy należy przez to rozumieć, że zarząd stowarzyszenia 

może sobie zmieniać statut  i zmieniać jak chce. Stwierdził, że jeżeli Rada Powiatu ma 

uprawnienie do podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do stowarzyszenia to ma również 

prawo do delegowania swoich przedstawicieli. Zapytał czy delegowanie Pana Starosty 

Tomasza Hyndy i Wicestarosty Piotra Pakuszto w roku 2014 było prawne. 

Adwokat – Roman Witaszek poinformował, że było prawne, ponieważ tak przewidywał 

statut stowarzyszenia na tamten moment. Dodał, że potem ten statut został zmieniony. 

Obecnie obowiązujący statut stowarzyszenia mówi, że upoważnienie do delegowania 

przedstawicieli ma Zarząd Powiatu.  

Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła oświadczył, że pan radny 

Andrzej Siwek sprecyzuje swoje pytania, a pan mecenas odpowie.  

Adwokat – Roman Witaszek poinformował, że na moment kiedy była podejmowana 

uchwała przez Zarząd Powiatu statut stowarzyszenia miał brzmienie przewidujące 

kompetencje dla zarządu. Dodał, że stowarzyszenie poprzez swój organ jakim jest walne 

zgromadzenie wspólników może statut zmieniać dowolnie pod warunkiem, że będzie on 

zgodny z ustawą o stowarzyszeniach. 

 

Radni nie zgłosili innych interpelacji, zapytań, wniosków i oświadczeń. 

 

Ad.9 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła stwierdził, że porządek Sesji został  

wyczerpany i zamknął XXVII Sesję  Rady  Powiatu  w  Białogardzie.  

 

Protokołowała: 

Anna Kaleja  

Violetta Adamczewska 

 

 

 

 

 

 


